



European Union

12th Conference of the Central Asia Border Security Initiative (CABSI)
27 - 28 April 2016 – Bishkek, Kyrgyzstan
12-я конференция Центральноазиатской инициативы по безопасности границ (CABSI)
27 - 28 апреля 2016 г. – Бишкек, Кыргызстан

Participant Information / Информация участника

Short Description of Organization (Programme)	Краткое описание организации (программы)
<p>Prague Process Targeted Initiative</p> <p>The overall objective of the Action is to enhance the cooperation in the area of migration and asylum between the countries of the European Union, the Schengen Area, the Eastern Partnership, the Western Balkans, the Central Asia, Russia and Turkey, through the support for the implementation of the Prague Process and its Action Plan 2012–2016, providing the partner states with an open, flexible and structured framework for consultations, capacity building and concrete actions.</p> <p>The PP TI project covers three Specific Objectives, focusing on continuous expert-level dialogue, establishing of a National Contact Points database and coordination with the Eastern Partnership Panel on Migration and Asylum; continuous development and improvement of the Prague Process Knowledge Base consisting of the interactive online tool called i-Map and migration profiles of participating states; and implementation of initially four and as of November 2014 seven Pilot Projects on concrete thematic areas being illegal migration, legal migration, migration and development and asylum and international protection.</p>	<p>Целевая инициатива Пражского процесса</p> <p>Общая цель инициативы - расширение сотрудничества в области миграции и предоставления убежища между странами Европейского Союза, Шенгенской Зоны, Восточного Партнерства, Западных Балкан, Центральной Азии, России и Турции через поддержку реализации Пражского Процесса и его Плана действий 2012-2016, предоставляя государствам – партнерам открытую, гибкую и структурированную платформу для консультаций, наращивания потенциала и конкретных действий.</p> <p>Проект ЦИ ПП охватывает три конкретные цели, сосредоточив внимание на непрерывном диалоге на уровне экспертов, создании базы данных национальных координаторов и координации с панелью Восточного партнерства по вопросам миграции и убежища; непрерывном развитии и совершенствовании базы знаний Пражского процесса, состоящей из интерактивного онлайн инструмента под названием И-Карта и миграционных профилей участвующих государств; и осуществлении первоначально четырех, а по состоянию на ноябрь 2014г, семи пилотных проектов по конкретным тематическим областям: незаконной миграции, законной миграции, миграции и развитию и предоставлению убежища и международной защиты.</p>



EU - BOMNAF



State Border Guard
Republic of Latvia



Ongoing Projects (Activities) in Central Asia	Краткое описание осуществляемых проектов (программ) в ЦА
<ul style="list-style-type: none"> Objective 1 – Continued expert-level dialogue 11-12 February 2016, Sofia, Bulgaria: participation Kazakhstan, Kyrgyzstan and Tajikistan in National Contact Points´ meeting on the Knowledge base. 7-8 December 2015, Prague, Czech Republic: Kazakhstan, Kyrgyzstan and Uzbekistan participated in Senior Officials´ Meeting. 18 November 2015, Warsaw, Poland: participation of Kyrgyzstan in NCP Meeting on Illegal/Irregular migration. 6-7 July 2015, Budapest, Hungary: participation of Kazakhstan, Kyrgyzstan and Uzbekistan Senior Officials´ Meeting. 28-29 May 2015, Chisinau, Moldova: participation of Kazakhstan and Kyrgyzstan in NCP Meeting on Migration and Development. 28-29 October 2014, Berlin, Germany: participation of Kyrgyzstan, Tajikistan and Uzbekistan in Senior Officials´ Meeting. 25 June 2014, Warsaw, Poland: participation of Kyrgyzstan, Tajikistan and Uzbekistan in National Contact Points´ meeting on asylum and international protection. 10-11 October 2013, Tbilisi, Georgia: participation of Kyrgyzstan, Tajikistan and Uzbekistan in National Contact Points´ expert-level meeting on legal migration. 27–28 February 2013, Prague, Czech Republic: participation of Kyrgyzstan in Senior Officials Meeting. 	<ul style="list-style-type: none"> Особая цель 1 – диалог на экспертном уровне: 11-12 февраля 2016г, София, Болгария: участие Казахстана, Кыргызстана и Таджикистана во Встрече национальных координаторов по базе знаний. 7-8 декабря 2015г, Прага, Республика Чехия: Казахстан, Кыргызстан и Узбекистан приняли участие во Встрече старших должностных лиц. 18 ноября 2015г, Варшава, Польша: участие Кыргызстана во Встрече Национальных координаторов по незаконной\нерегулированной миграции. 6-7 июля 2015г, Будапешт, Венгрия: участие Казахстана, Кыргызстана и Узбекистана во Встрече старших должностных лиц. 28-29 мая 2015г, Кишинев, Молдова: участие Казахстана и Кыргызстана во Встрече Национальных Координаторов по вопросам миграции и развития. 28-29 октября 2014г, Берлин, Германия: участие Кыргызстана, Таджикистана и Узбекистана во Встрече старших должностных лиц. 25 июня 2014г, Варшава, Польша: участие Кыргызстана, Таджикистана и Узбекистана во Встрече Национальных координаторов по убежищу и международной защите. 10-11 октября 2013г, Тбилиси, Грузия: участие Кыргызстана, Таджикистана и Узбекистана во Встрече Национальных координаторов экспертного уровня по вопросам законной миграции. 27–28 февраля 2013г, Прага, Республика Чехия: участие Кыргызстана во Встрече старших должностных лиц. 2-3 апреля 2012г, Варшава, Польша: участие Таджикистана во Встрече старших должностных лиц.

2-3 April 2012, Warsaw, Poland: participation of Tajikistan in Senior Officials Meeting.

- **Objective 2 – Knowledge base and i-Map:**

16-18 September 2015, Germany, Berlin: participation of Kazakhstan, Kyrgyzstan, and Uzbekistan in Study visit of Objective 2 to Germany.

18-21 August 2015 Expert mission to Kazakhstan and

24-27 August 2015 expert mission to Uzbekistan with the participation of the representatives of the migration authorities in each respective country and the EU experts from Czech Republic, Hungary, Poland, and Romania.

12-13 February 2015, Lisbon, Portugal: participation of Kyrgyzstan and Uzbekistan in Workshop on the Knowledge base and migration profiles.

9-12 September 2013, Vienna, Austria: participation of Kyrgyzstan and Uzbekistan in Study visit of 11 beneficiary states' experts to the project partner states (within Specific Objective 2 – Knowledge base).

21–24 January 2013, Florence, Italy: participation of Kyrgyzstan and Uzbekistan in Expert-level Workshop on Migration Profiles.

- **Objective 3**

- **Pilot Project 2 – Legal Migration**

25-26 September 2014: participation of Kyrgyzstan in Joint PP2 and PP3 Concluding Workshop

3-5 June 2014: participation of Kyrgyzstan and Tajikistan in

- **Особая цель 2 – База знаний и И-Карта:**

16-18 сентября 2015г, Германия, Берлин: участие Казахстана, Кыргызстана и Узбекистана в Учебном визите Особой цели 2 в Германию.

18-21 августа 2015г, Экспертная миссия в Казахстан,

24-27 августа 2015г., Экспертная миссия в Узбекистан с участием представителей миграционных ведомств соответствующих государств и европейских экспертов из Республики Чехии, Венгрии, Польши и Румынии.

12-13 февраля 2015г, Лиссабон, Португалия: участие Кыргызстана и Узбекистана в семинаре по Базе знаний и миграционным профилям.

9-12 сентября 2013 г, Вена, Австрия: участие Кыргызстана и Узбекистана в Учебном визите 11 экспертов из государств – бенефициаров в государства – партнеры (в рамках Особой цели 2 – База Знаний).

21–24 января 2013г, Флоренция, Италия: участие Кыргызстана и Узбекистана в Семинаре экспертного уровня по миграционным профилям.

- **Особая цель 3**

- **Пилотный проект 2 – Законная миграция**

25-26 сентября 2014г: участие Кыргызстана в Совместном Заключительном семинаре ПП2 и ПП3.

3-5 июня 2014г: участие Кыргызстана и Таджикистана в Учебном визите в Финляндию в рамках Пилотного проекта 2 (Законная миграция).

Study visit within Pilot Project 2 (Legal Migration) to Finland
6-7 May 2014, Yerevan, Armenia: participation of Kyrgyzstan and Tajikistan in Joint PP2 (Legal Migration) and PP3 (Migration and Development) Expert Level Workshop
11-13 March 2014: PP2 (Legal migration) Expert Mission to Kyrgyzstan
7-8 February 2013, Prague, Czech Republic: participation of Kyrgyzstan and Tajikistan in Joint Workshop of the Legal Migration Pilot Project and the Migration and Development Pilot Project
25–26 September 2012: participation of Kyrgyzstan and Tajikistan in Combined Kick-off Workshop of the Legal Migration Pilot Project and the Kick-off Workshop of the Migration and Development Pilot Project

- **Pilot Project 3 – Migration and Development**

9 October 2013, Tbilisi, Georgia: participation of Kyrgyzstan and Tajikistan in Technical workshop of Pilot Project 3 (Migration and Development)

- **Pilot Project 4 – International Protection and Asylum**

19-20 March 2014, Nuremberg, Germany: participation of Kyrgyzstan PP4 Final Conference/Workshop
27-28 November 2013, Kiev, Ukraine: participation of Kyrgyzstan in PP4 Mid Term Conference/Workshop
4-8 November 2013: PP4 Study visit of Kyrgyzstan to Belgium
18 September 2013, Bishkek, Kyrgyzstan: PP4 Face-to-face part of the National Training,

6-7 мая 2014г, Ереван, Армения: участие Кыргызстана и Таджикистана в Совместном семинаре экспертного уровня ПП2 (Законная миграция) и ПП3 (Миграция и развитие).
11-13 марта 2014г: ПП2 (Законная миграция) Экспертная миссия в Кыргызстан.
7-8 февраля 2013г, Прага, Республика Чехия: участие Кыргызстана и Таджикистана в Совместном семинаре Пилотных проектов по законной миграции и миграции и развитию.
25–26 сентября 2012г: участие Кыргызстана и Таджикистана в Объединенном стартовом семинаре Пилотного проекта по законной миграции и Пилотного проекта по миграции и развитию.

- **Пилотный проект 3 – Миграция и развитие**

9 октября 2013г, Тбилиси, Грузия: участие Кыргызстана и Таджикистана в Техническом семинаре Пилотного проекта 3 (Миграция и развитие.)

- **Пилотный проект 4 – Международная защита и убежище**

19-20 марта 2014г, Нюрнберг, Германия: участие Кыргызстана в Заключительной конференции/ семинаре ПП4.
27-28 ноября 2013г, Киев, Украина: участие Кыргызстана в Промежуточном семинаре ПП4.
4-8 ноября 2013г: Учебный визит ПП4 представителей Кыргызстана в Бельгию.
18 сентября 2013г, Бишкек, Кыргызстан: Национальный тренинг ПП4.

26-28 February 2013: participation of Kyrgyzstan in PP4 Train-the-trainer session for Russian speaking participants
30–31 October 2012: participation of Kyrgyzstan in Kick-off Workshop/Round Table of the International Protection and Asylum Pilot Project

- **Pilot Project 5 – Illegal Migration**

24-25 February 2016, Bucharest, Romania: participation of Kyrgyzstan in PP5 Concluding Workshop on Illegal Migration
17 November 2015, Warsaw, Poland: participation of Kyrgyzstan in PP5 Workshop on Illegal Migration,
9-10 June 2015, Tbilisi, Georgia: participation of Kazakhstan and Kyrgyzstan in 2nd PP5 Workshop on Illegal Migration

- **Pilot Project 6 – Legal Migration**

4-5 February 2016, Prague, Czech Republic: participation of Kyrgyzstan and Kazakhstan in PP6 Concluding Workshop on Student Mobility
13-15 October 2015, Lisbon and Porto, Portugal: participation of Kyrgyzstan and Kazakhstan in PP6 Workshop / Study visit on Student Mobility
23-24 June 2015, Moscow, Russia: participation of Kyrgyzstan in the 2nd PP6 Workshop on Student mobility
22-23 January 2015, Budapest, Hungary: participation of Kyrgyzstan in PP6 Kick-off Workshop on Student Mobility

- **Pilot Project 7 – Asylum and International Protection**

20-22 April 2016, Berlin, Germany: participation of Kazakhstan, Kyrgyzstan in PP7 Closing Seminar

26-28 февраля 2013г: участие Кыргызстана в сессии подготовки тренеров ПП4 для русскоговорящих участников.
30–31 октября 2012г: участие Кыргызстана в стартовом семинаре Пилотного проекта по международной защите и убежищу.

- **Пилотный проект 5 – Незаконная миграция**

24-25 февраля 2016г, Бухарест, Румыния: участие Кыргызстана в Заключительном семинаре ПП5 по незаконной миграции.
17 ноября 2015г, Варшава, Польша: участие Кыргызстана в семинаре ПП5 по незаконной миграции.
9-10 июня 2015, Тбилиси, Грузия: участие Казахстана и Кыргызстана во 2м семинаре ПП5 по незаконной миграции.

- **Пилотный проект 6 – Законная миграция**

4-5 февраля 2016г, Прага, Чешская Республика: участие Кыргызстана и Казахстана в Заключительном семинаре ПП6 по студенческой мобильности.
13-15 октября 2015г, Лиссабон и Порту, Португалия: участие Кыргызстана и Казахстана в Семинаре ПП6/ Учебном визите.
23-24 июня 2015г, Москва, Россия: участие Кыргызстана во 2м семинаре ПП6 по студенческой мобильности.
22-23 января 2015г, Будапешт, Венгрия: участие Кыргызстана в Стартовом семинаре ПП6 по вопросам студенческой мобильности.

- **Пилотный проект 7 – Убежище и международная защита**

20-22 апреля 2016г, Берлин, Германия: участие Казахстана и Кыргызстана в заключительном семинаре ПП7.

<p>17-19 February 2016, Brussels, Belgium: participation of Kazakhstan and Kyrgyzstan in 2nd PP7 Seminar 23-25 September 2015, Tbilisi, Georgia: participation of Kyrgyzstan in PP7 1st Advanced Seminar</p>	<p>17-19 февраля 2016г, Брюссель, Бельгия: участие Казахстана и Кыргызстана во 2м Семинаре ПП7. 23-25 сентября 2015г, Тбилиси, Грузия: участие Кыргызстана в Первом Семинаре ПП7.</p>
<p>Best Practices</p>	<p>Передовые практики</p>
<p>As a result of PP activities in the region,</p> <ul style="list-style-type: none"> • Network of National Contact Points (NCPs) is established and knowledge sharing and cooperation between CA states and other Prague Process states is increased. • Migration Profile Light of the Republic of Kazakhstan has been updated with the reliable data for the year 2015 and will be available in open access to all stakeholders. • CA states actively partake in the PP events that ensure the exchange of best practices among the PP participating states, such as Senior Officials Meetings, Study visits, and Knowledge base workshops. • Capacity of participating states to support the effective organisation of labour migration by providing information to potential migrants is strengthened • Understanding in participating states of the concept of circular migration and measures to effectively facilitate it is increased • A number of national asylum authorities became familiar with the EAC Concept and are trained in Inclusion • Participating asylum case officers and decision makers in partner 	<p>В результате мероприятий ПП в регионе,</p> <ul style="list-style-type: none"> • Создана сеть Национальных координаторов (NCPs) с целью увеличения обмена знаниями и сотрудничества между государствами ЦА и другими государствами Пражского Процесса. • Базовый миграционный профиль Республики Казастан обновлен и дополнен данными за 2015 год и будет в открытом доступе для всех заинтересованных участников. • Государства Центральной Азии принимают активное участие в мероприятиях ПП, таких как Встречи старших должностных лиц, учебные визиты и семинары по Базе знаний, что дает возможность обменяться наилучшими практиками среди государств – участников Пражского процесса. • Укрепление потенциала стран-участниц в сфере поддержки эффективной организации трудовой миграции, предоставляя информацию потенциальным мигрантам. • Увеличение понимания странами-участницами концепции циркулярной миграции и мер по ее эффективному продвижению. • Ряд государственных организаций сферы убежища ознакомлены с концепцией ЕАС и ряд государственных экспертов прошли обучение как ЕАС тренеры по Включению. • Участвующие должностные лица, занимающиеся рассмотрением дел по убежищу, и лица, принимающие решения, в странах-партнерах улучшили

<p>countries improved their asylum skills and knowledge in international refugee law, including the EU asylum acquis</p> <ul style="list-style-type: none"> • Capacity of participating states to establish the identity of irregular migrants is strengthened • Capacity of participating states to support the effective management of student mobility is strengthened • Capacity building of participating states in their continued work focussing on quality in the asylum process and especially at the decision making stage • Sustainability and ownership by a continued approach on training-of-trainers; now on facilitating case study sessions • Awareness of jurisprudence and case law increased 	<p>навыки в сфере убежища и знаний в области международного права беженцев, включая Право Сообщества Европейского союза по предоставлению убежища.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Укрепление потенциала стран-участниц в сфере установления личности и/или национальности нерегулярных мигрантов. • Укрепление потенциала стран-участниц в сфере поддержки эффективного управления мобильностью студентов. • Нарращивание потенциала стран-участниц в их непрерывной работе, фокусируясь на качестве в процессах предоставления убежища, в особенности на стадии принятия решения • Обеспечение устойчивости и права владения благодаря применению подхода обучения тренеров; модерирование сессий по изучению конкретных практик. • Увеличение информированности о юриспруденции и прецедентному праву.
<p>Contact Information</p>	<p>Контактная информация</p>
<p>ICMPD Prague Process Secretariat Gonzagagasse 1, 5th Floor 1010 Vienna, Austria Tel: +43 1 504 4677 0 Fax: +43 1 504 46 77-2375 E-mail: ppti@icmpd.org Website: www.pragueprocess.org Facebook: https://www.facebook.com/PragueProcess</p>	<p>Международный центр по развитию миграционной политики (ICMPD) Секретариат Пражского процесса Гонзагагассе 1, 5й эт. 1010 Вена, Австрия Тел: +43 1 504 4677 0 Факс: +43 1 504 46 77-2375 E-mail: ppti@icmpd.org Сайт проекта: www.pragueprocess.org Страница проекта на Facebook: https://www.facebook.com/PragueProcess</p>